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Kommunala Pensionärsrådet  
Plats och tid Hörsalen, Vetlanda, kl. 13.00 till 15.30 

 
 
Beslutande: 
 
 
 
 
Ersättare:  

 

Kerstin Lundqvist (VF) ordf., Eva Estner (M), Jan-Erik Josefsson (KD) 

SPF: Birgitta Sigfridsson, Jörgen Samuelsson 
PRO: Börje Andreasson, Catarina Rönnung, Anita Gunnar 
RPG: Birgitta G Axelsson, Ejlon Johansson, Bengt Westerlund 

SPF: Karin B Johansson, Staffan Magnusson 
PRO: Hans-Gunnar Ekelöf, Nils-Erik Olofsson 
RPG: Sören Lundström, Ingrid Risarp, Harrieth Andersson  

 

Övriga deltagare:  Marianne Karlsson, Helen Karlsson, Annika Söderberg, Gunilla Karlsson,  
Malin Nordh 

  

Utses att justera Börje Andreasson 

Justeringens plats och 
tid 

Kommunkansliet  

Sekreterare 

 

Paragrafer 13 - 20 

Ordförande 

Sofia Cedenstedt 

 

Justeringsperson 

Kerstin Lundqvist 

 

Underskrifter 

 Börje Andreasson  

Anslag av protokollet 
Protokollet är justerat. Justering har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 
anslagstavla. 
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 Information från vård-och omsorg- Marianne Karlsson   

 11-timmars regeln- Marianne Karlsson   

 IVOs undersökning resultat- Helen Karlsson   

 Boendesituationen på korttidsboende   

 Hörselslingor- uppdaterad information   

 Uppföljning hemtjänstindex- Birgitta Sigfridsson   
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Sammanträdesprotokoll

Kommunala Pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum
2023-09-21

§ 13 

Inledning och info om möte med kommunalråd- Ordf. Kerstin 
Lundqvist 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noterades till protokollet.  

 
 

Ärendebeskrivning 
Ordförande informerar rådet om att svara på kalenderinbjudan som sekreteraren skickar ut i 
samband med kallelsen. Detta för att kunna beräkna fika. Sekreterare ska ändra texten som 
nu ligger på kallelsen.  

Under förra mandatperioden hade några deltagare från rådet en träff med kommunalrådet 
där de kunde ställa sina frågor, de vill nu ha ett liknande möte med den nya majoriteten, 
Birgitta Sigfridsson bjuder in 2 deltagare från varje organisation som också träffas innan och 
bestämmer vilka frågor de vill behandla. De har redan nu valt ut två frågor som de vill ta upp:  

• Bidrag till pensionärsföreningarna 
• Arvode till representanter från organisationerna vid KPR möten 
• Feedback från politiker och tjänstemän vid frågeställningar 

De tog också upp frågan om hur informationen ska komma tillbaka till organisationerna vid 
frågor. Sekreteraren skickar informationspunkten till berörd person att vi önskar svar. Ämnet 
tas upp vid nästkommande möte antingen att personen närvarar fysiskt eller svarar per e-
post.  
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Sammanträdesprotokoll

Kommunala Pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum
2023-09-21

§ 14  

Tränings viljan 
 
kommunala pensionärsrådet beslut 
Informationen noteras till protokollet.  

Ärendebeskrivning 
Annika Söderberg och Gunilla Karlsson samt Malin Nordh från Tränings viljan informerade 
rådet om sin verksamhet på Norrängen. Det är en frivillig aktivitet som kommunen valt att 
satsa på för en rehabiliterande, förebyggande insats som minskar behovet av ökad hemtjänst 
eller särskilt boende och möjliggör för att personen kan bo kvar i hemmet.  

Kriterierna för att vara få hjälp av tränings viljan är:  

• Behov av att bibehålla och förbättra fysiska och kognitiva funktioner. 
• Motiverade för träning.  
• Bor i ordinärt boende. 
• Inte nyinsjuknad, efter 4–6 veckors rehab syns behovet tydligare 

Perioden håller på i 5–10 veckor beroende på person och man får 2 besök/vecka. Det är 
arbetsterapeut och/eller sjukgymnast som bedömer behov hos brukaren. Första prioritet hos 
tränings viljan är träning! Social samvaro och ibland avlastning för anhörig kommer som en 
bonus. Man har genom en enkätundersökning kommit fram till att detta är väldigt uppskattat 
och att det har gett gott resultat på personen både i form av mindre hemtjänst, förbättrad 
rörlighet, styrka och balans.  
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Sammanträdesprotokoll

Kommunala Pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum
2023-09-21

§ 15  

Information från vård-och omsorg- Marianne Karlsson 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noterades till protokollet.  

  

Ärendebeskrivning 
Det gångna sommaren har varit lugn, man hade förberett med att anställa fler till Särskilt 
boende för att täcka upp behovet och för att minska stressen hos anställda och brukare.  

SÄBO: Fler platser behövs framöver, prognosen talar för att befolkningen kommer att öka, 
man lever längre och tiden på särskilt boende blir allt kortare. Kommunfullmäktige har fattat 
beslut om att Witalabostäder ska bygga ett nytt LSS boende vid kantarellen området.  

HEMTJÄNSTEN: Relativt dyrt i Vetlanda kommun, vi har inte den effektivitet som krävs. Vi vill 
utveckla så kvaliteten blir bättre, inte så detaljstyrt.  

Medel för kompetensutbildning ”äldreomsorgslyftet ” har beviljats från staten, och nya 
antagningar görs löpande.  

Man arbetar också med anhörigvården, för att hjälpa och avlasta anhöriga genom grupper och 
stöd.  

Kommunfullmäktige har tagit beslut om fixartjänsten, där man kan få hjälp i hemmet med 
mindre hushållssysslor detta ska förhoppningsvis underlätta för personen och minska 
olycksrisken hos äldre och de med funktionshinder.  

Man ska använda Estherfunktionen till att vara IT-handledare ute på äldreboenden med 
början hösten 2023.  

Bästa platsen- detta innebär bland annat:  

• Träningsviljan 
• Vid insättande av Trygghetslarm samarbetar arbetsterapeut och sjukgymnast och gör 

ett hembesök där man kontrollerar hemmet och förebygger olycksrisker.  
• Vårdplan vid utskrivning från sjukhus, en kontakt med sjukgymnast och information 

vart de ska vända sig vid frågor eller funderingar.  
• Med statliga medel anställs servicepersonal som hjälper till med uppgifter så 

sjuksköterskan kan fokusera enbart på brukaren.  
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Sammanträdesprotokoll

Kommunala Pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum
2023-09-21

§ 16  

11-timmars regeln- Marianne Karlsson 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Information noteras till protokollet.  

Ärendebeskrivning 
 1 oktober 2023 börjar 11-timmars regeln att gälla, detta innebär att personalen ska ha 11-
timmars sammanhängande vila mellan arbetspassen. Detta för att personalen ska få sin 
dygnsvila och för att få en bättre kvalitét på arbetet. Man har lagt schema inför detta som 
ligger inom 11 timmars regeln, men de kommer inte att hålla i budgeten med dessa scheman. 
Det är svårt att få ihop helgjobbet då personalen vill ha längre sammanhängande ledigt på 
helgerna. Detta kräver en tätare personalstyrka då 11-timmars regeln är ett lagkrav.  
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Sammanträdesprotokoll

Kommunala Pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum
2023-09-21

§ 17  

IVOs undersökning resultat- Helen Karlsson 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noterades till protokollet.  

Ärendebeskrivning 
Man har haft en tillsyn och gjort en åtgärdsplan. Uppföljning med sjuksköterskor både fysiskt 
och på telefon. Vård och omsorgsförvaltningen har gjort vissa åtgärder som finns 
dokumenterade i återrapporteringen till IVO. Helen Karlsson visade och förklarade hur man 
gått till väga med åtgärdsplanen och att kommunen arbetar kontinuerligt med dessa frågor.  
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Sammanträdesprotokoll

Kommunala Pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum
2023-09-21

§ 18 

Boendesituationen på korttidsboende 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noterades till protokollet.  

Ärendebeskrivning 
Ny funktionschef för Särskilt boende är Joel Greider.  

I dagsläget finns det 26 platser på korttidsboende, innan var det hård belastning på boendena 
men sedan maj månad har trycket minskat, finns lediga platser i nuläget.  

På särskilt boende verkställs alla beslut inom bestämd tid, 12 lediga platser spridda över 
centralorten och landsbygden. Hårt tryck och överbelastning bland personal på 
myndighetskontoret har gjort att besluten tar längre tid.  

Kontaktpolitiker är under hösten ute och hälsar på och informerar på boendena.  

Målsättning är att boenderåd ska finnas på alla särskilda boenden, områdeschefen ansvarar 
för att kallelse till detta blir skickad. I dagsläget är årsavgiften olika, och man önskar en rimlig 
avgift som är likvärdig överallt. Avgiften går till aktiviteter på aktiveringen.  
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§ 19  

Hörselslingor - uppdaterad information 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Information noterades till protokollet.  

Ärendebeskrivning 
Svaret vi fick från Joakim Öhman - Tekniska kontoret inför mötet är följande:  

- Withalasalen, fungerar men börjar bli dålig 
- Njudungsgymnasiet aula, fungerar 
- Landsbro skolas aula, fungerar 
- Ekebogården matsal, fungerar 
- Hörsalen Vetlanda bibliotek, fungerar 
- Stadshuset KF-sal, fungerar 
- Stadshuset KS-sal, finns men oklart om den fungerar, skyltning saknas- uppdatering: 

fungerar och skyltning finns på plats 
- Österliden samlingssal, finns men oklart om den fungerar 

Det finns garanterat fler platser, men en mer utförlig lista skickar vi över när vår inventering är 
klar. Utifrån denna kommer vi sedan att säkerställa att vår personal vet hur slingorna ska 
testas och skötas för att fungera. I samband med nybyggnation och större ombyggnad är 
kravet att det installeras teleslinga i receptioner och publika samlingssalar för mer än 50 
personer. När det gäller lokaler med fasta teleslingor ligger ansvaret för slingan inklusive 
slingförstärkare på Tekniska kontoret, medan ansvaret för lös utrustning som mikrofoner och 
högtalare ligger på respektive, verksamhet. I lokaler för färre än 50 personer eller där det 
saknas möjlighet att installera en fast slinga är det verksamhetens ansvar att lösa det med ett 
portabelt system. 

Pensionärsrådet upplever att det fungerar väldigt ojämnt i Withalasalen. 

Därutöver reagerar de på tillgänglighetsaspekten på att ta sig in i salen med rullstol och 
rullator då man måste gå runt väldigt långt i huset innan man kommer in i salen.  
Kommunala pensionärsrådet önskar en rapportering när alla hörslingor är åtgärdade och 
fungerande.  

Beslutet skickas till:  
Joakim Öhman- Tekniska kontoret 
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§ 20 

Uppföljning hemtjänstindex- Birgitta Sigfridsson 

Kommunala pensionärsrådets beslut 
Informationen noterades till protokollet.  

Ärendebeskrivning 
Äldreomsorgen har länge varit en viktig fråga för SPF, men det har inte varit möjligt att veta 
vilken kvalitéten på hemtjänsten är. SPF seniorerna startade projektet hemtjänstindex, med 
finansiering av allmänna arvsfonden. En enkätundersökning som utgår ifrån de äldre och 
anhörigas önskemål, och mäter alla kommuners hemtjänst.  
Enkätundersökningen mäter ett hemtjänstindex där man bedömer: 

• Information 20%  
• Biståndshandläggning. 20% 
• Stöd och utveckling,20% 
• Utförandet 40% 

Dessa delar var viktigast inom dessa områden: 
1. Att det finns kontaktinformation, e-post, telefonnummer på kommunens hemsida och 

information om olika hemtjänstinsatser och vad det kostar.  
2. Biståndshandläggning bedöms bland annat på att biståndsbeslutet är anpassat efter 

behov och att det är viss flexibilitet och att få välja utförare.  
3. Stöd o utveckling: man bedömer att rutiner följs, trygghetslarm fungerar, anhörig 

kontakten fungerar bra.   
4. Utförande innebär att det finns lyhörd personal, att hemtjänsten passar tider och är 

lätta att få kontakt med, Personen ska känna en trygghet i att bo hemma och 
personalkontinuitet på boendena. 

Hemtjänstindex - en totalsummering av flera olika undersökningar, bland annat från 
Socialstyrelsen. 
Vad får kommunen ut? 
- Publika rankinglistor och specifika rapporter per kommun som kommunerna kan beställa 
som visar vad som är bra, vad behöver åtgärdas, vad behöver kommunen prioritera, analyser. 
(Sammanställning av rapporter som kommunerna skickat in.)  

Sammanfattning av utvärderingen: Birgitta Sigfridsson presenterade detta för vård- och 
omsorgsnämnden i våras. Kommunen har redan system för att mäta olika index och detta 
prioriterades inte nu. Pensionärsrådet vill bjuda in Marie Göransson, funktionschef för 
hemtjänsten till ett möte och ha en dialog runt detta.  

Beslutet skickas till:  
Marie Göransson 
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